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Milí čtenáři Posla,

je tady léto. Prázdniny, čas dovolených, pro někoho relax u moře, pro jiného 

zavařování okurek.

Každopádně v obci se žádná „okurková sezóna“ nekoná! V srpnu a září obec 

rozjede několik stavebních akcí, o kterých si můžete přečíst.                                  

A stavět se nechystáme pouze my. Ještě ani neskončily stavební práce na 

železničním koridoru Poříčany – Velim a už se chystá (dlouho očekávaná!) 

rekonstrukce krajské silnice II/330 od dálnice až na konec obce směrem na Český 

Brod. Tato stavba s sebou ponese další dopravní omezení, která potrvají cca do 

poloviny listopadu. Pojďme to ještě vydržet!

Na veselejší myšlenky můžete přijít třeba na některé z připravovaných akcí, které 

se, jak pevně věříme, vyvedou stejně dobře jako letošní Čarodějnice, Máje           

a Dětský den.

Uvnitř čísla najdete kromě pozvánek a aktualit z obce a spolků také příspěvky 

naší školy. K rozhovoru se nám podařilo přemluvit paní Miroslavu Musilovou, 

která má za sebou první rok ve funkci ředitelky školy. A nebyl to jednoduchý rok! 

Že učitelská práce dává smysl a kam až to poříčanské děti mohou dotáhnout, 

ukazuje článek bývalého žáka naší školy, Luďka Melicha. 

Naproti tomu současnému zastupitelstvu volební období právě končí. 23. a 24. 

září nás čekají komunální volby. Vy můžete přijít a za ty uplynulé 4 roky nám 

“vystavit vysvědčení“. 

Přeji krásné letní dny a těším se na některé z plánovaných akcí na viděnou!

                                                                                                  Hanka Teršová  

                                                                                                  starostka obce

Kalendář akcí

6. srpna – Bobr Cup (hřiště SK)

13. srpna od 18:30 Letní hudební 
festival (hřiště SK) – zahrají kapely:   
Sf. Magdalena, Bezpatyboty, PZS,   
Mari K., Lampy v lese

10. září – Poříčanský Jarmark

17. září – Narozeniny ve Dřevoně  
zahrají kapely CZ (Celé znova)              
a Rododendron, a jako speciální host 
Vilém Čok 

23. – 24. září – volby do obecního 
zastupitelstva

Folkové večery na Baru 

21. října  - Pavlína Jíšová
18. listopadu  - Lážo Plážo
16. prosince  - Devítka

Zdravotní středisko – dovolená
MUDr. Sýkora:   15. - 31. srpna 

8. října - SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU 
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Dokončení kanalizace dostalo zelenou
Poslední dva úseky chybějící k odkanalizování obce (ulice 
Zahradní a propojení od bytovek do ulice Nádražní) dostaly 
zelenou a od září se začne s výstavbou kanalizačních řadů     
a veřejné části přípojek k nemovitostem. Po jejich dokončení 
bude mít 99,9 % nemovitostí v obci mít možnost napojení 
na veřejnou kanalizaci. 
Stavbu bude provádět spol CE-DA servis, s.r.o. z Velkého 
Oseka, která ve výběrovém řízení nabídla nejnižší cenu. 
Bohužel rostoucí ceny materiálů, pohonných hmot i práce se 
promítly do celkové ceny díla, oproti roku 2019 to činí 30-40 
%. 
V ulici Zahradní bude po výstavbě kanalizace následovat 
oprava místní komunikace – bude zde nově zhotoven 
asfaltový povrch a vjezdy k nemovitostem, u viaduktu           
v ulici Mírová vznikne nové místo pro přecházení. 

Náves u kostela prokoukla

Velkou radost máme z právě dokončené opravy ul. Pod 
Hájem, která na nový povrch po výstavbě kanalizace čekala 
téměř 3 roky. Ve velmi subtilních prostorech této klikaté       
a svažité ulice nebyla pokládka asfaltu jednoduchá, ale 
podařilo se.  
V rámci stavby byla rozebrána zídka u kostela, která byla 
částečně rozvalená a popraskaná a byly pod ní zhotoveny 
nové betonové základy. Z kamene a cihel ji do původní 
podoby vyskládal pan kameník Procházka z Kolína.  
„Třešničkou na dortu“ pak je nové zadláždění před vstupem 
na schodiště do kostela žulovými kostkami, které jsme před 
několika lety uschovali pro podobné účely z ulice Mírová.

Stavební úpravy obchodu potravin Hořanská 113
Po náhlém dubnovém ukončení nájmu ze strany paní 
Soukalové, která provozovala obchod potravin v ulici 
Hořanská, jsme ihned začali hledat nového nájemce, aby se 
obchod otevřel co nejdříve. Bohužel po vystěhování zboží se 
ukázalo, že ke znovuotevření budou třeba zásadnější 
stavební úpravy. Ze dvou zájemců o pronájem se 
zastupitelstvo přiklonilo k nabídce spol. Beta Uzeniny (jejich 
inzerát s nabídkou pracovních míst najdete uvnitř čísla!). 
Společnost nabídla, že si prodejnu komplet nově vybaví, 
podmínkou bylo, aby prostory splňovaly podmínky hygieny 
(rozvody vody, elektřiny, úpravy povrchů a podlah) a byly 
pro zákazníky celkově příjemné. 
Stavební úpravy jsou nyní v plném proudu a doufáme, že 
znovu otevřít by prodejna mohla na podzim. Vše závisí na 
dostupnosti materiálu, především pak oken a dveří. 

Chodníky – ulice – dotace
Mezi další stavební akce, které nás letos čekají, je oprava 
chodníků v parku, U Cihelny, Na Bažantnici a v ulici Hořanská 
(mezi návsí a ulicí Na Svodníku). Dojde k výměně obrub, 
podkladových vrstev a nahrazení starých dlaždic zámkovou 
dlažbou. Tyto práce bude provádět spol. Prostav a budou 
financovány z rozpočtu obce.
Na podzim budou zahájeny také práce na rekonstrukci 
místních komunikací v ulicích Na Klínku, Dlouhá, Jaroslava 
Kouly a Krátká. Zde jsme limitováni koordinací prací               
s přeložkami a ochranou kabelů spol. ČEZ, jejichž termín 
realizace zatím není znám. Harmonogram stavby bude proto 
postupně upřesněn, cílem je, aby zemní práce obce a ČEZu 
proběhly v součinnosti, aby byla minimalizována doba, po 
kterou budou ulice rozkopány, a to zejména v zimních 
měsících.  Na rekonstrukci místních komunikací v této 
lokalitě se nám podařilo získat dotaci 6.250.000,- Kč od 
Ministerstva pro místní rozvoj. 
Výběr zhotovitele ke dni uzávěrky čeká na rozhodnutí 
zastupitelstva, předpokládaná cena díla bude dle nabídek 
došlých ve výběrovém řízení 10,2 mil. Kč. 
Poslední plánovanou stavbou je rekonstrukce chodníků v 
ulici Hořanská, v úseku mezi mostem přes Šemberu a návsí. 
Zde jsme žádali prostřednictvím MAS Pošembeří o dotaci     
z evropských fondů (Integrovaný regionální operační 
program) ve výši  2 mil. Kč.  Náš projekt skončil jako 
náhradní a čekal, zda na něj bude dostatečná finanční 
alokace. Vyrozumění, že naše žádost byla podpořena, jsme 
obdrželi až v druhé polovině června. S ohledem na 
administrativní náročnost výběrového řízení a dotačního 
programu proto předpokládáme realizaci na jaře příštího 
roku. 

Stezka a výsadby u Šembery
Mohli bychom začít třeba takhle 
nějak:  „máme dobrou                
a špatnou zprávu“. 
Dobrá zpráva je, že se po 
dlouhých peripetiích podařilo 
získat souhlas povodí Labe         
a dotáhnout pěšinu podél 
Šembery až k silnici do pískovny, 
odkud dále pokračuje polní 
cesta směrem na Hořánku. 

Ta špatná zpráva – pozemky podél Šembery (od mostu          
v ulici Hořanská až ke Třem kanálům) jsou vesměs vedeny 
jako ochranné hráze a Povodí Labe jako správce toku silně 
brojí proti jakýmkoli výsadbám zeleně, s odůvodněním, že je 
to v rozporu s technickými normami. Výsledkem je, že 
Povodí obci zakázalo náhradní výsadbu u hřiště namísto       
v zimě vykácených borovic, kterou jsme měli na konci dubna 
připravenou. Navíc nařídilo i odstranění nových ovocných 
stromků, které jsou vysázeny podél pěšiny od ulice Krátká 
(mezi cestou a vodní tokem). 
Nechceme to vzdát a věříme, že se nám podaří dohodnout   
s Povodím podmínky, za kterých by souhlas s výsadbami 
udělili, nicméně ta jednání nebudou jednoduchá.
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Rekonstrukce silnice II/330 – ulice Českobrodská
Dlouho připravovaná rekonstrukce krajské silnice II. třídy od 
dálnice až na konec Poříčan začne již 2. srpna. Stavba, jejímž 
investorem je Krajská správa a údržba silnic (KSÚS), je 
rozdělena do několika etap, které budou znamenat větší či 
menší dopravní omezení.

- 1.etapa (od dálnice k odbočce do pískovny) je 
plánovaná na srpen a doprava bude řízena semafory 
(vždy jeden jízdní pruh zůstane průjezdný). 

- 2. etapa (od odbočky do pískovny ke křižovatce         
s ulicí U Cihelny) je plánovaná na 49 dní a bude zde 
úplná uzavírka ve směru k dálnici. Jedná o stavebně 
nejnáročnější úsek, kde bude provedena sanace 
náspů a krajnic a výstavba zpomalovacího ostrůvku 
na vjezdu do obce ve směru od Sadské. KSÚS navíc 
se Správou železnic řeší koordinaci s výstavbou 
chybějícího úseku protihlukové stěny okolo 
benzínové pumpy, je tedy možné, že časový 
harmonogram se může změnit.

- 3. a 4. etapa (mezi ulicemi V Průhonu – Kounická     
a Kounická – konec obce) – každý z těchto úseků má 
trvat 14 dní, dojde k odfrézování a pokládce nového 
asfaltového koberce. Průjezd pod viaduktem by měl 
zůstat vždy alespoň jedním jízdním pruhem.

Z JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

Stručné shrnutí bodů projednávaných zastupitelstvem 
obce v uplynulém období.
Zápisy v plném znění jsou uveřejněny na webových 
stránkách obce, včetně příloh jsou pak k nahlédnutí 
na obecním úřadu. 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 3/2022, 24. 5. 2022

- Projednání zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce 

Poříčany za r. 2021

- Schválení žádosti Krajskému úřadu Středočeského kraje         

o přezkoumání hospodaření obce za r. 2022. 

- Schválení Závěrečného účtu za r. 2021 

- Schválení účetní závěrky obce k 31. 12. 2021 a výsledku 

hospodaření obce ve výši 14.151.734,47 Kč 

- Schválení rozpočtového opatření č. 3-2022

- Schválení nájmu uvolněného obecního bytu od 1. 6. 2022. 

- Projednání nabídek na pronájem obchodu potravin 

Hořanská č.p. 113

- Pověření starostky obce zastupováním obce Poříčany na 

Valné hromadě společnosti Vodovody a Kanalizace Nymburk, 

a.s.  

- Schválení smlouvy o zřízení věcného břemene č. S-

198/00066001/2022–KH/JK/VB se Středočeským krajem - 

zastoupeným Krajskou správou a údržbou silnic 

Středočeského kraje.

- Schválení smlouvy budoucí č. 22_SOBS01_4121940860 o 

připojení k distribuční soustavě se spol. ČEZ Distribuce pro 

lokalitu Záhabří. 

- Schválení smlouvy o poskytování služeb s Polabským 

komunálním družstvem.

- Schválení aktualizace Plánu rozvoje obce 2021 -2025.

- Schválení žádosti o dotaci na projekt „Modernizace vybavení 

a technologií jídelny ZŠ Poříčany“, z Programu rozvoje 

venkova.

- Schválení dodatku ke smlouvě pro umístění Z-BOXU, kterým 

se mění jeho umístění Z-BOXU.

- Schválení veřejnoprávní smlouvy o zajištění školní docházky   

v r. 2022/23 s obcemi Hořany, Klučov a Chrást.

- Projednání doplnění ochranných sítí mezi okály a hřištěm SK 

Poříčany v ul. Sportovní.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA Č. 4/2022, 21. 6. 2022
- Projednání výsledků výběrových řízení a uzavření smluv o 
dílo:

-  „Výstavba splaškové kanalizace – ul. Zahradní - 

Poříčany“ - spol. CE-DA servis s.r.o., cena vč. DPH 

3.475.904,42 Kč.

- „Splašková kanalizace – ul. Nádražní, Poříčany“ - spol. 

CE-DA servis s.r.o, cena vč. DPH 1.723.471,04 Kč. 

- „Rekonstrukce chodníků - Poříčany“ - spol. Prostav, s.r.o., 

IČO: 25105914, cena vč. DPH 3.568.409 Kč. 

- Schválení rozpočtového opatření č. 4-2022

- Schválení poskytnutí peněžitého vkladu ve výši 8.828.000,- Kč 

do společnosti Vodovody a kanalizace Nymburk, a.s.                 

a uzavření smlouvy o upsání akcií se započtením pohledávek.
- Projednání nabídky na odkup pozemků v k.ú. Poříčany.

Výlet do Opočna

Po covidové odmlce jsme v červnu opět vyrazili na výlet 
(nejen) pro seniory. Cílem naší cesty bylo tentokrát Opočno. 
Na zámku jsme obdivovali krásné interiéry a sbírky obrazů   
a uměleckých předmětů. 
Po dobrém obědě jsme vyrazili zpět a v Hradci Králové 
navštívili rozárium.
Mezinárodní soutěžní rozárium, jehož provoz zaštiťuje Rosa 
Club ČR má otevřeno pouze několik týdnů v roce, právě        
v druhé polovině června, 
kdy jsou růže v plném 
květu. Sbírkové růže 
různých barev, tvarů si 
snad každý chtěl odnést 
na svoji zahrádku! 
                               Hanka Teršová

Inzerát – antikvaritát na stránku k reklamám nebo někam jako 
výplň..
Vykoupím staré knižní pozůstalosti, sbírky starých 
pohlednic, poštovních známek, fotografií, staré obrazy, 
rybářské a myslivecké potřeby apod. 731 489 630
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Vítání občánků

V úterý 7. června jsme v prostředí nové mateřské školy přivítali občánky narozené v roce 2021. Celkem bylo 
pozváno 12 dětí, 7 chlapců a 5 holčiček, tři děti se bohužel kvůli nemoci nemohly zúčastnit.
O vystoupení se postaraly děti ze základní školy pod vedením paní učitelky Vaníčkové a Sochůrkové, krásné 
fotografie z akce zajistila paní Hanka Schovancová z Kounic. 
Všem nově narozeným dětem a jejich rodičům přejeme hodně štěstí, zdraví a lásky! 

ź Natálie Victoria Perry    
ź Ella Kosinová     
ź Eliška Dymáková     
ź Mikuláš Turecký    
ź Matěj Hladík     
ź David Vajas     
ź Jiří Havel     
ź Pavel Líbal 
ź Lilien Křelinová    

Další Vítání občánků pro děti narozené v 1. polovině letošního roku, připravujeme na podzim. 
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Červnové rozloučení ve škol(c)e
Zatímco jsme naše nejmenší v červnu přivítali 
mezi občánky Poříčan, ve škole byl konec školního 
roku byl již tradičně ve znamení loučení.
V úterý 28. června odpoledne proběhlo slavnostní 
pasování předškoláků na školáky a ve středu 29. 
června se pak vypravili vstříc další etapě svého 
života naši deváťáci. Všem jim přejeme hodně 
štěstí a  úspěchů a jejich rodičům hodně 
trpělivost a pevné nervy :-).
               Hanka Teršová

Firma s dlouholetou tradicí Uzeniny Beta přijme 
zaměstnance na pozici:

PRODAVAČ/ - KA

DO PRODEJNY POTRAVIN 
V POŘÍČANECH

Požadujeme:
• čistý TR
• dochvilnost
• spolehlivost
• loajalitu
• smysl pro čistotu a pořádek
• praxe v oboru výhodou

Nabízíme:
• HPP, DPP
• pouze denní směny
• zajímavé finanční ohodnocení
• příjemný kolektiv a další benefity

Bližší informace na tel.: +420 728 529 310

Životopisy zasílejte na: prace@uzeninybeta.cz

Vykoupím staré knižní pozůstalosti, sbírky starých pohlednic, 
poštovních známek, fotografií, staré obrazy, rybářské 
a myslivecké potřeby apod. 731 489 630



6 POŘÍČANSKÝ POSEL 2/2022

Mirka Musilová: Učím se za pochodu

S ředitelkou Základní a mateřské školy TGM         
v Poříčanech Mirkou Musilovou o prvním roce      
v roli ředitelky, dvou jídlech ve školní jídelně          
a plánech na nový školní rok.

Text: Jiří Hrabě, Foto: archiv MM

Máte za sebou rok v pozici ředitelky školy. Jak jste si 
zvykla?
Zvykám si, ale není to vždy jednoduché. Nejzásadnější 
rozdíl mezi učitelkou, zástupkyní a ředitelkou je především  
v odpovědnosti, která může být někdy svazující. Ve funkci 
zástupkyně ředitele jsem se zaměřovala vyloženě na 
výchovně vzdělávací činnost a práci s pedagogy, jako 
ředitelka to dělám minimálně, vlastně jsem většinou 
ponořená v papírech. Tabulky, sběr dat, směrnice, matriky, 
vyhlášky, neustále se měnící podmínky…je to nekončící 
proces. Určitou představu jsem samozřejmě měla, ale praxe 
předčila má očekávání. Mé začátky navíc poznamenala další 
vlna covidu. Téměř čtyři měsíce testování, vyplňování 
tabulek a trasování. Zkrátka jsme zastupovali hygienu. Když 
už to vypadalo, že jsme z nejhoršího venku, přišla válka na 
Ukrajině a s tím spojené další nové povinnosti. Učím se za 
pochodu.

Kdo vám v tom pomáhá?
S papíry, sběrem dat a trasováním Jana Šafářová. A třeba      
s těmi matrikami Vašek Pěnkava. Jsem moc ráda, že tu zůstal 
jako učitel a já mohu využít jeho “ředitelské” zkušenosti.     

S dětmi, která mají podpůrná opatření, v jednání s rodiči       
a hlavně poradnami, mi zase pomáhá můj zástupce. Nesmím 
zapomenout ani na naši skvělou a zkušenou metodičku Ivetu 
Pape nebo ICT koordinátora Pavla Kluberta. Takto bych 
mohla vyjmenovat většinu  sboru.

Zmínila jste covid. Jak moc děti změnilo těch několik vln 
a distanční výuka?
Nejvíc to postihlo současné deváťáky a ty, kteří už vyšli.     
V první vlně byli celou dobu doma a v té druhé v podstatě 
taky. Když se to sečetlo, byl to skoro celý rok. V začátcích 
nebyla vyloženě povinnost vzdělávat se doma a někteří toho 
dokonale využili. A ti mají, bohužel, již takové mezery, že už 
to nemohou nikdy dohnat. A někteří ani nechtějí, zvykli si na 
tu “pohodičku” a nicnedělání.

Změnilo se trávení volného času?
Dle mého názoru, ano. Děti jsou pořád na mobilu nebo sedí 
u počítače. Ve škole mobilní telefony nepovolujeme,             
s výjimkou občasného využití ve výuce. Nepovolujeme je 
ani o přestávkách. Chceme, aby se děti bavily mezi sebou. 
Ne aby seděly vedle sebe a psaly si přes mobil. Z toho pak 
vznikají nešvary, jako například kyberšikana. Protože když 
si problém nevyříkají osobně, řeší to s ostatními přes mobil  
a to rozhodně k lepším vztahům nepomáhá.

Učíte 37 let, jak se za tu dobu změnil přístup rodičů ke 
kantorům?Rodiče často učitelům nevěří. Bezmezně věří 
svým dětem. Je vždy jednodušší říct, že všechno je vina 
učitelů a za všechna negativa může škola. S rodiči se 
snažíme spolupracovat, pravidelně je informujeme, ale ne 
vždy se to setkává s odezvou. Naše zprávy často ani nečtou  
a když nějaký problém eskaluje, vyhrožují, stěžují si nebo 
nás pomlouvají. Stejně jako jsou problémové některé děti, 
jsou problémoví i někteří rodiče. Ostatně děti se učí 
nápodobou. Je to dané tou moderní výchovou, někdy             
i nevýchovou, kterou si někteří pletou s demokracií.

Jak se změnily děti?
Dříve děti měly alespoň respekt. Přišlo mi, že bývaly víc 
vychované. Věděly, že k základům slušného chování patří 
pozdrav, poděkování. Dnešní děti jsou určitě sebevědomější, 
což je dobře. Na druhou stranu někdy to sebevědomí 
přechází v aroganci až drzost. Mám pocit, že i ten slovník je 
“vylepšen” velkým množstvím vulgarit. Chybí jim také 
schopnost se vyjadřovat, sdílet své pocity.

Protože nečtou…
Ano, slovní zásoba je chudší. Uvedu dva příklady: V deváté 
třídě mě trochu šokovalo, že žáci neví, co je stoh. Nebo 
jindy jsme četli o něčem, co se stalo na vsi, a přišla otázka, 
co znamená “na vsi”? Ptala jsem se dotyčné, zda si dělá 
legraci. Nedělala, myslela to vážně. Tak jsem se jí zeptala: 
„můžeš mi říct, kde bydlíš?” A ona na to: „v Hořanech.”   
„No a co jsou Hořany? Vesnice! Takže bydlíš na vsi, viď?“ 
„Ajoooo!“

Často dětem chybí i manuální zručnost. Některé neumí držet 
koště, hrábě, nemyly nádobí. Když si vezmou nůžky, mnoho 
z nich se jimi zraní. O sportu ani nemluvím, mnoho dětí je 
ohroženo infarktem (potvrzují to i studie). Bohužel i zde 
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platí, že rodiče se své děti neustále snaží omlouvat                
a uvolňovat z hodin tělocviku. A i u nás je takových 
poměrně dost.
Nemůžu ale říct, že jsou děti horší, jsou jiné. Co mě osobně 
hodně překvapilo, že se u některých dětí objevuje citový 
chlad a nedostatek empatie. Je to dáno zřejmě tou hektickou 
dobou, rodiče mají na své děti málo času, málo si s nimi 
povídají. Několikrát se mi stalo, že jsem nechala děti po 
škole a ony byly rády! Společně jsme pracovali a povídali si. 
Nebo mě doslova šokovalo, když ke mně běží prvňáček a 
říká: „Paní ředitelko, můžu vás obejmout?” “Chtěl bych 
pomazlit…” To jsem dřív vůbec neznala! Pravdou je, že 
takový projev ze strany žáka druhého stupně by působil 
poněkud nepatřičně.

Jak těžké je sehnat učitele na venkovskou školu?
Sehnat kvalitního učitele je obecně dost těžké. Přesto - 
všichni naši učitelé jsou kvalifikovaní, což na některých 
městských školách ještě neplatí. Já kvalifikovanost 
nevnímám jako jediné kritérium, zažila jsem učitele, kteří 
potřebnou kvalifikaci neměli a přitom to byli skvělí kantoři. 
A můžete mít učitele se skvělou kvalifikací, přesto to nemusí 
být dobrý kantor. Podle mého názoru máme ve škole dobrý 
tým, samozřejmě, pořád je co zlepšovat! Dokonce došlo i ke 
se změně pověsti naší školy, často mi volají rodiče                
z okolních vesnic i měst, že by rádi dali své dítě právě k 
nám. Musím odmítat, jsme nyní na samé hranici kapacity.

Co je pro učitele rozhodující, aby si vybral poříčanskou 
školu?

Cítí se tady dobře. Líbí se jim budova školy, je historická   
a prostorná. Není to anonymní továrna na děti, máme tu 
rodinné prostředí. Před pár lety jsem si udělala takové 
kolečko, byla jsem v brodském Zvonečku, základní škole, 
průmyslovce a tři týdny jsem učila na gymnáziu 
psychologii a sociologii. Šla jsem tam s očekáváním, že 
tam potkám třídu výběrových dětí i pedagogů. Ale bylo to 
půl na půl, jako všude jinde. Polovina studentů projevovala 
aktivitu a zájem, ta druhá “odpočívala” na lavicích. 
Zkrátka i na gymnáziu se dostanou ti, kteří by si měli 
zvolit jiný typ studia. S radostí jsem se vrátila zpět na naši 
školu a říkala jsem si, zlatí naši žáci!

Co za ten rok hodnotíte pozitivně?
Určitě spolupráci s obcí, je nejlepší, co kdy byla. Hodně se 
škole vychází vstříc a to je hrozně fajn. Pokračuje                  
i spolupráce s firmou Beneš a Lát, za což jsem velmi ráda. 
Už jsme domluveni mj. na stavbě venkovní učebny. 
Pomáhají nám i při opravách či výuce pracovních činností. 
Obecně nám chybí prostory, přes léto proto zrekonstruujeme 
prostor v bývalém kabinetu v podkroví. Škola začíná být       
i lépe vybavená technikou, máme 3D tiskárnu, nové 
počítače, tabule pro výuku informatiky i roboty. Na druhou 
stranu vnímám, že je vlivem digitalizace potlačena 
komunikace, čtení, spolupráce, vnímání krásných věcí 
kolem, kultura…  A to mě trochu mrzí.

Jak je vybavena školní knihovna?
Myslím, že poměrně slušně. Teď jsme dokoupili nové sady 
science fiction. Žáci si pro knížky chodí, minimálně pro 
povinnou četbu. Vydávali jsme školní časopis, který byl 

velmi dobře hodnocen, několikrát byl oceněn na republikové 
úrovni. V této tradici bychom chtěli od září opět pokračovat, 
letošní rok jsme vynechali.

S knihovnou to sice nesouvisí, ale ráda bych zde zmínila 
skvělá umístění našich žáků v dopravní, zdravotní                
a sportovní soutěži! Jsme na ně pyšní!

Co nového chystáte?
Příští rok se s našimi žáky chceme zaměřit na 
enviromentální výchovu. Program se jmenuje „Rok na vsi“. 
Naším cílem je, aby žáci opravdu důkladně poznali místo, 
kde bydlí a sledovali flóru a faunu, jak se v průběhu roku 
mění. Druhý stupeň chceme blíže seznámit s klimatickými 
změnami, aby žáci znali souvislosti mezi činností člověka     
a přírodou a pochopili tak, proč tu máme tak často povodně, 
tornáda, proč tají ledovce apod. Pro naši budoucnost je tato 
osvěta nutná.

Velké téma je školní jídelna. Jak dětem chutná?
Potíž je v tom, že děti nejedí skoro nic. Na polévky nejsou 
zvyklé, maso nejedí. Když jsem si všímala, co si nosí ke 
svačině, tak se ani moc nedivím. Sušenky, koblihy, 
brambůrky, k pití redbully. To je na kolaps! Na druhou 
stranu si čím dál více dětí kupuje naše svačinky, které jsou 
určitě chutnější a zdravější. Co se týká jídla v kuchyni, mě 
osobně chutná, jsem celkem nenáročný strávník. 
Samozřejmě, někdy se jídlo povede, jindy ne. Výborné jsou 
polévky. A na dalším stále pracujeme, snažíme se o zlepšení 
a jít chuti dětí naproti. Od září plánujeme výběr ze dvou 
jídel! Masového a bez masa. Zrovna dnes jsme měli 
zkušební den. Byl květák s brambory, druhým jídlem 
zeleninový salát se dvěma druhy dipů. Bylo to chuťově 
výborné a nádherně barevné. Děti si kupodivu často vybíraly 
salát.

Na co se osobně těšíte?
Na prázdniny. Musím 
přiznat, že jsem unavená, 
tento školní rok byl 
opravdu hektický               
a náročný, zvláště pro mě, 
jako začátečníka ve funkci. 
Těším se a doufám, že 
příští školní rok bude lepší 
a já budu o malinko 
zkušenější. Rovněž se 
těším na spolupráci s mými 
kolegy a kolegyněmi          
a budu věřit, že si budu 
moci udělat na ně i více 
času. Těším se, že se nám 
povede zrealizovat 

venkovní učebnu. Naše škola bude také součástí finského 
projektu KiVa, který je zaměřen na prevenci a řešení šikany. 
Jeho pilotní verzi jsme na škole měli už letos. Každý měsíc 
budou všechny třídy mít dvě hodiny, ve kterých se budou 
učit komunikaci, povídat si o problémech, které je trápí. Tím 
se lépe poznají, stmelí kolektiv, naučí se spolupracovat a mít 
lepší vztahy - nejen navzájem mezi sebou, ale i mezi žáky    
a jejich učiteli. Když to všechno klapne, bude to úžasné!
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SPORTOVNÍ DEN RODIČŮ S DĚTMI

Ve středu 15.6. od 16:00 se 

na školním pozemku konal 

již tradiční sportovní den 

rodičů s dětmi. Ten letošní 

se od těch minulých přece 

jen lišil. Kategorie nebyly 

rozdělené na děti cvičící       

s otcem nebo s matkou, 

nýbrž na dívky a chlapce     

a disciplíny byly zaměřeny 

spíše na šikovnost. Celkem 

byly tři hlavní disciplíny,     

a to slalom mezi kužely, hod na cíl a trojskok. Sportující si 

však mohli vyzkoušet i mnoho dalších, nesoutěžních, 

disciplín, např. kroket, discgolf, kuželky apod. Za účast 

každý ze sportovců dostal špekáček zdarma, který si poté 

mohl opéct na ohni. Čas před vyhlášením byl vyplněn 

krátkým zábavným programem v podobě vystoupení bývalé 

žákyně Lucie Barborové, která zazpívala dvě písně, a tria 

sportovního aerobiku ze VII.B ve složení Adéla Součková, 

Kateřina Šmejkalová a Alžběta Sachlová. Dívky, které 

vybojovaly prvenství na mistrovství republiky, nám 

předvedly něco ze svého sportovního umění. V 17:30 

proběhlo vyhlášení vítězných dvojic, kde deváťáci, spolu     

s paní ředitelkou, předali výhercům diplomy a ceny v 

podobě deskových her, hlavolamů, knih a stavebnic.

                                                                                        Žáci 8. třídy

Target sprint 

Už třetím rokem se naše 

škola zúčastnila sportovní 

soutěže TARGET SPRINT. 

Žáci si vyzkoušeli střelbu     

z laserové pistole a běh na       

1 350 metrů. Ráno jsme se 

sešli před budovou školy      

a rozdělili jsme se do 

jednotlivých běžeckých 

skupin. Skupiny dostaly 

startovní čísla a šly si zkusit 

střelbu na terč. Běh probíhal 

tak, že se běželo 450 metrů a pak střelba. Toto celé se 

opakovalo ještě dvakrát. Nad naše očekávání měli žáci 

vynikající časy, za které byli odměněni medailemi. Celý den 

si všichni užili. 

Žáci 8. třídy

Českobrodská minulost

V pondělí 23. května jsme vyrazili do knihovny do Českého 

Brodu. Sešli jsme se na nádraží a vyrazili vlakem. 

Nejdříve nám paní průvodkyně ukázala sklepení v domě č.p. 

1 a vyprávěla o historii Českého Brodu a jeho podzemí. Byla 

tam jedna místnost na vdávání lidí a paní průvodkyně říkala, 

že se tam jako první ženil paní učitelky bratr. Nejzábavnější 

to ale bylo v předposlední místnosti. Zhasli nám a my jsme 

museli křičet „hurá, hurá, hurá!“, aby nás bylo slyšet. (S tím 

žáci rozhodně problémy nemají :-).

Po svačině v parčíku jsme se přemístili na besedu do 

knihovny, kde nám vyprávěli o Roaldovi Dahlovi a jeho 

nádherných knížkách. A také jsme hádali obrázky z jeho 

knih a mohli jsme si několik knih půjčit a vzít si přihlášku 

do knihovny.

V Brodě je všechno blízko a tak jsme se po občerstvení        

v cukrárně přesunuli do parku, kde jsme museli najít 

památník výročí konce 1. světové války a kameny 

symbolizující husitské vojevůdce.Na nádraží jsme to vzali 

přes výhled u hřbitova a tam jsme se kochali tak dlouho, že 

jsme museli dobíhat vlak. Hodná paní průvodčí na nás 

počkala, a tak to dobře dopadlo a stihli jsme ho.

Byl to pro mě moc hezký zážitek.
                                                                     Barbora Frenclová, 5.B

Zdravotní soutěž
V pátek jsme jeli s paní učitelkou Součkovou do Kolína na

zdravotní soutěž. Nebyla tam celá třída, jelo nás 6 žáků        

z 5.B.
Když jsme autobusem dorazili do Kolína, hledali jsme Vodní 

svět, tam ta soutěž probíhala.Došli jsme na místo a rozdali 

jsme si pití a housku. Pak nám dali číslo skupiny a šli jsme 

zachraňovat. Byli jsme skupina 4. Já jsem byla náhradník, 

tak jsem jen pozorovala, ale když byly další úkoly, tak jsem 

pomáhala.

Po skončení bylo vyhlašování výsledků. Skončili jsme čtvrtí 

z osmi. 

S dobrým pocitem jsme jeli domů. Bylo to super!

                                                                Julie Boháčová, 5. B
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iQLANDIA
13. června jsme vyrazili na školní výlet do Liberce do iQLandie. 

Navštívili jsme tématicky zaměřené  expozice s mnoha interaktivními 

exponáty.

Expozice „ obsahuje soubor didaktických pomůcek      MatematikUm“ 

a programů, které jsou zaměřené na kritická místa učiva a matematiku    

v praxi. Prohlédli jsme si fraktálovou grafiku, vyzkoušeli matematické 

bludiště, prozkoumali řezy těles. Také jsme kreslili do písku jako 

Archimédes v Syrakusách a zjistili, že matematiku používáme každý 

den i mimo školu, aniž si to uvědomujeme. 

V expozici GEOlubu jsme pozorovali vesmír a někteří z nás usedli do 

Mars Roveru a „projeli se“ po Marsu, ti odvážnější si vyzkoušeli 

letecký simulátor.

V části „Člověk“ jsme testovali svoje tělo. Měřili jsme kapacitu plic. 

Při křiku jsme všichni překročili hodnoty decibelů pro elektrické 

nářadí. Žádný z nás by nedokázal laparoskopickou operaci jako pravý 

chirurg. Také pumpování krve ze srdce do krevního oběhu je velká 

námaha. Paní učitelky si popovídaly s robotem Thespianem. 

V oddělení „Smysly“ jsme si otestovali čich – poznávali jsme vůně 

koření. Dívali jsme se kočičíma, psíma nebo koňskýma očima, 

vyzkoušeli si tvorbu animovaného filmu  a ani s optickými klamy to 

nebylo jednoduché. Nepříjemné pro mnohé z nás bylo projít pokojem, 

kde byla naprostá tma. Jaké je to být nevidomý? Jen se ozývalo: „Au, 

au, au…“ 

Další expozice „Živly“ je věnována rozmanitosti a projevům přírody. 

Oheň, voda, vzduch, země nám umožnily zažít zemětřesení, výbuch 

sopky, pokoušeli jsme se pevně stát při nárazech větru o síle vichřice, 

kluci se obalili obří bublinou.

Také jsme prozkoumávali nejzajímavější fyzikální a chemické jevy     

v našich domácnostech nebo se seznámili s vynálezy, které již byly 

překonány. 

Nakonec největší zábava „Vodní svět“.  Nastavovali jsme mlýnky, 

trubky, trysky, stroje. Snažili se pochopit princip zdymadla či vodních 

turbín, dozvěděli jsme se, jaké nebezpečí číhá na vodáky pod jezem, 

nakreslili si vlastní obrazec na unikátní vodní stěně. 

Mnozí využili „Relaxační prostory“ a zahráli si originální detektivní 

hru, řešili rébusy a hlavolamy nebo stavěli z kostiček Lego či Seva.

O přestávce jsme se nasvačili, nakoupili malé dárečky a jeli domů. 

Výlet se nám moc líbil. Chtěli bychom tam jet ještě jednou, na celý 

den!!!!

Skupinová práce, žáci 6.A a 6.B
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Fotbalový turnaj „O pohár starostky” - 25. červen
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Jak si vede SDH Poříčany    
v požárním sportu? 
25. června jsme se po 
několikaleté pauze zúčastnili 
závodů v požárním sportu.     

Dali jsme dohromady družstva starších, mladších žáků a dokonce 
dvě družstva přípravky. Na stupně vítězů to bohužel nestačilo, 
ale i tak jsme si závody užili. První závody pro nás znamenaly 
hlavně sbírání zkušeností, které při dalších závodech zúročíme. 

KONEČNĚ PLÁŽÁK!
Investiční záměr SOKOLA Poříčany se po třech letech neúspěšných žádostí  

o dotaci na hřiště na plážový volejbal od Středočeského kraje a Národní 

sportovní agentury konečně dočkal realizace. Usnesením valné hromady TJ 

SOKOL Poříčany byl schválen záměr vystavět hřiště z vlastních prostředků    

a dokončit sportoviště ve svém areálu. K tenisovým kurtům a workoutovému 

posilovacímu cvičišti, které bylo spolufinancováno obcí a zprovozněno letos 

na jaře, tak v létě přibylo další hřiště. 

Plán prací pro výstavbu hřiště na plážový volejbal zahrnoval skrývku zeminy, 

její odvoz a uložení na skládce, zabetonování obrubníků, plotových sloupků  

a vzpěr, položení štěrkových loží a geotextilie, betonáž sloupků volejbalové 

sítě, návoz písku na plážový volejbal, instalaci pletiva a příslušenství hřiště.   

I přes navýšení plánovaných nákladů a prodloužení dodávky plotů 

směřujeme k dokončení v termínu 31.7.2022.

Plánované využití sportovního zařízení je především členy TJ SOKOL Poříčany a očekáváno je 

zvýšení sportovních aktivit ze strany sportující veřejnosti. Pořádání sportovních akcí a turnajů je 

dlouhodobým záměrem oddílu volejbalu. Díky tomu se omezí dojíždění za hrou do Poděbrad, Pňova 

a Kounic a rozšíří se možnosti pro aktivity nejen organizovaných sportovců, ale i ostatních zájemců   

o stále oblíbenější „plážák“.

V rámci modernizace zázemí sportoviště došlo i k odstranění zcela nevyhovující stavební buňky       

a výstavbu nové dřevostavby pro uložení sportovních potřeb a nářadí pro úpravu sportovišť areálu, 

která zároveň slouží jako klidové a odpočinkové místo pro sportující s možností základní hygieny. 

Bohuslav Draštík, hospodář TJ SOKOL Poříčany

Lucie Roupcová
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Čarodějnice na hřišti - 30. duben

Staročeské máje - 14. květen
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Dětský den - 4. červen

Noc kostelů - 10. červen

1.výročí Kudrnáčovy stezky - 19. červen

Všem, kdo se podílejí na přípravách, pořádání a organizaci akcí, díky nimž obec žije, velké díky!!! 

díky!!! 
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Na Jarmarku opět nebude chybět koláčová soutěž

Pro letošní rok opět vyhlašujeme klání o NEJ poříčanský 

koláč, které proběhne na zářijovém Jarmarku. 

Chcete se zúčastnit? Přineste v sobotu 10. září do 14:45 

koláč nebo malé koláčky odpovídající množství cca 50 

„jednohubkových“ vzorků. 

Ochutnávka a hodnocení vzorků veřejností proběhne od 

15:00 do 15:45, okolo 16:00 budou vyhlášeny výsledky.

Pro letošní rok jsme připravili dvě novinky:

- vyhlašujeme samostatnou kategorii „junior“

- každý soutěžící si odnese odměnu.

Fantazii se meze nekladou, nicméně po zkušenostech z minulých ročníků doporučujeme, aby se jednalo            

o recept odolný vyšším teplotám a volit takovou formu koláče, která i po naporcování na místě zůstává vizuálně 

lákavá. Ideálně koláč přinést na ochutnávku již naporcovaný, aby se při manipulaci na místě jeho vzhled 

neznehodnotil.

Těšíme se na vaše dobroty!
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    ENS-CCA konference v centru Skotska

Sedmého a osmého července proběhla třetí 
schůze organizace ENS-CCA (European Network 
for the Study of Cholangiocarcinoma)                  
v Edinburghu, která se měla uskutečnit již v roce 
2020, nicméně proběhla teprve letos, kvůli 
pandemické situaci. Díky programu Otevřená 
věda, přesněji díky mému mentorovi, panu prof. 
Ing. René Kizkovi Dr.Sc., ke kterému mě zavála 
stáž Akademie věd ve FN Motol, jsem se dostal 
do centra dění celé organizace, která bojuje proti 
zrádnému cholangiokarcinomu (nádor jater          
a žlučníku) již od roku 2002. Společně s panem 
profesorem jsme zastupovali Českou republiku 
naší prací, která se zaměřila na diagnostiku          
a léčbu nejen cholangiokarcinomu, ale také 
většiny diagnóz nádorových onemocnění 
slinivky, jater a žlučníku. Celý půlrok práce jsem 
shrnul pomocí grafů a obrázků do plakátu, který 
byl umístěn na konferenci. Pokud byly dotazy     
k naší práci, byly mnou zodpovězeny. 
Diagnostika rakoviny těchto tří orgánů je velice 
komplikovaná, jelikož ve většině případů se 
symptomy začínají projevovat až v pokročilých 
stadiích nemoci, kdy je nádor prakticky nemožné 
chirurgicky odstranit. Zaměřili jsme se na 
metalothionein (později už jen MT). Je ze 
skupiny thiolů, které obsahují skupinu SH, ta jim 
umožňuje vázat těžké kovy, které ovlivňují přepis 
a replikaci DNA. Domníváme se, že v budoucnu 
by MT sehrával v léčbě nádorových onemocnění 
klíčovou roli. Proto se snažíme vytvořit ideální 
křivku hladiny MT, která by byla porovnávána    
s pacientovou jedinečnou křivkou. To by ulehčilo 

diagnostiku těchto onemocnění rychlostí blesku. Také se 
zaměřujeme na koncept, že by MT mohl být rakovinovým 
markerem. Nádorový marker je taková látka, jejíž hladina 
se zvyšuje, pokud nádor vykazuje progres v čase, tím 
pádem indikuje přítomnost nádorových buněk. 
Momentálně je známo pouze velice málo markerů, které 
by byly rychlé a přesné. Naše studie potvrdila domněnku, 
že by MT mohl být rakovinovým markerem, jelikož jeho 
hladina se zvyšovala s postupujícím onemocněním            
a zároveň MT přirozeně upozadil ostatní méně efektivní 
markery v těle.
V průběhu konference jsme viděli pohled na nádorová 
onemocnění ze všech stran, např. radioložky, chirurgů        
i biochemiků. Můj obdiv a vděk je obrovský, bylo úžasné 
vidět kolik lidí z různých koutů Evropy je schopno takto 
efektivně spolupracovat. Pro mě, jakožto začínajícího 
laboranta v okruhu biochemie, to byla úžasná zkušenost,   
a tímto bych chtěl poděkovat panu profesoru Kizkovi. Byl 
bych nesmírně rád, pokud jste si vytvořili alespoň malou 
představu toho, z čeho se naše práce skládá, jelikož 
povědomí o těchto nádorových onemocněních je kolikrát 
důležitější, než samotný výzkum.
                                                                         Luděk Melich nejmladší
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